
                    Gostynin, 30 października 2014r.
       
  
      
       Pan/i 
 

       ..................................................... 
 
 
 
 
 Zapraszam na XLIX Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

7 listopada 2014r. o godz. 12.00 w Domu Ludowym w Legardzie.  

 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 

Gminy Gostynin. 

4. Informacja dyrektorów szkół podstawowych i gimnazjów o realizacji zadań statutowych za 

rok szkolny 2013/2014 ze szczególnym uwzględnieniem wyników sprawdzianu 

zewnętrznego. 

5. Informacja na temat przygotowania do zimowego utrzymania dróg. 

6. Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr 349/XLIV/2014 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 30 maja 2014 roku w sprawie przystąpienia do projektu systemowego pn. 

„Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów poprzez dodatkowe zajęcia rozwijające 

kompetencje kluczowe - „Moja przyszłość”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do projektu systemowego pn. „Modernizacja 

oddziałów przedszkolnych w Gminie Gostynin”. 

9. Podjecie uchwały w sprawie: Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy 

Gostynin na lata 2014-2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za okres: 

01.01.2014 do 30.06.2014. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 303/XXXVIII/2013 z dnia 30 grudnia 

2013r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii na rok 2014. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Programu Współpracy Gminy Gostynin z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 



ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

rok 2015 obowiązujących na terenie Gminy Gostynin oraz zwolnień w tym podatku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2015. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: ustalenia wysokości opłaty targowej na rok 2015. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2015 rok oraz zwolnień od tego podatku. 

17. Podjecie informacji w sprawie: średniej ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku 

leśnego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 300/XXXVIII/2013 Rady Gminy Gostynin z dnia 

30 grudnia 2013 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 

22. Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w zakresie 

udzielanych przez Gminę Gostynin zamówień na usługi projektowe w latach 2011-2013 dla 

zamówień publicznych, których wartość nie przekraczała kwoty obligującej do stosowania 

ustawy Prawo zamówień publicznych (tj. poniżej 14.000 euro). 

23.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

24.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

25.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

26.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

27. Podsumowanie i podziękowanie za pracę w kadencji 2010-2014 od Wójta i 

Przewodniczącego Rady Gminy oraz wręczenie upominków. 

28.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 
 
 
 
 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2013, Nr 594, 645, 1318, z 2014, Nr 379)  
pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  

 

 

 



Protokół 

z obrad XLIX Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 7 listopada 2014 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy        - 15 radnych 

Obecnych                    -  14 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

4. Prawnik - Konrad Wypych 

5. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

7. Inspektor Ośw. - Andrzej Robacki 

8. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

9 Pracownik GCK – Paulina Toruniewska 

10. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

11. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

12. Karina Ciechomska 

13. Patrycja Pol 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt: zgodnie z uchwałą Rady Gminy Gostynin, która była podjęta na wcześniejszych obradach, 

która ustala stypendium dla najzdolniejszych uczniów z terenu gminy Gostynin. Na podstawie tej 

uchwały chcemy uhonorować dzisiaj dwie młode osoby, które mają osiągnięcia szczególne w 

różnych dziedzinach, Karina Ciechomska w dziedzinie sportowej, Patrycja Pol trochę w innym 

obszarze, ale też bardzo ważnym. Życzymy Wam samych sukcesów w dalszej waszej karierze, 

sportowej, czy muzycznej, reprezentujcie naszą gminę, zawsze mówcie, że jesteście z gminy 

Gostynin, a my będziemy dumni, że takie osoby na terenie gminy Gostynin mamy. I chcemy 

uhonorować w ślad, za tą uchwałą, stypendium gminy Gostynin dla najzdolniejszych uczniów w 

wysokości 1500zł dla Patrycji Pol za szczególne osiągnięcia artystyczne w roku szkolnym 

2013/2014, wraz z serdecznymi życzeniami dalszych sukcesów. 

Stypendium gminy Gostynin dla najzdolniejszych uczniów w wysokości 1000zł dla Kariny 

Ciechomskiej za szczególne osiągnięcia sportowe w roku szkolnym 2013/2014 wraz z serdecznymi 

życzeniami dalszych sukcesów. 

Wójt: może jest to skromne stypendium, ale jest zawsze jakiś ślad i myślę, że będzie motywował do 

zaangażowania się na różnych obszarach, będziemy co roku honorować najwybitniejsze osoby.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo jest 



czas, może nagrodzone chciałyby dwa słowa powiedzieć, to bardzo proszę. 

Patrycja Pol: chciałam bardzo podziękować, za przyznane mi stypendium i na pewno się przyda i 

pójdzie na bardzo dobre cele. Reprezentuje dział muzyczny, zajmuje się śpiewaniem głównie, ale  

teraz również tańczę. Mamy zajęcia z tańca w szkole muzycznej. Szkoła muzyczna jest zawodowa, 

więc tak samo dużo czasu poświęcam jej, jak i liceum. Nauka jest w moim życiu naprawdę dużym 

priorytetem. Staram się wszystko wykonywać bardzo dobrze i solidnie. Jestem pewnego rodzaju 

perfekcjonistką, więc jeżeli się do czegoś zabieram, to zazwyczaj wychodzi mi bardzo dobrze. Więc 

bardzo dziękuję i jestem naprawdę bardzo wdzięczna. 

Karina Ciechomska: chciałam bardzo podziękować. 

Radny Marek Balcerzak: chciałem się przyłączyć do gratulacji, jest mi szczególnie miło, że 

dziewczyny reprezentują nasza gminę, ale bardzo jest mi miło, że reprezentują akurat dwie takie 

najmniejsze szkoły. To cieszy, że z takich szkół wychodzą te perełki naszej gminy. Mnie cieszy w 

szczególności, że jedna właśnie dzisiaj z nagrodzonych osób, szczególnie reprezentuje moją 

miejscowość, z mojego okręgu, Zaborów Nowy, jednocześnie szkołę, do której ja uczęszczałem, 

dlatego obydwóm tutaj Paniom serdeczne gratuluję. Natomiast pozwolę sobie Patrycji szczególnie 

podziękować. 

Radny Szymon Szczypawka: Szanowni Państwo to jest ogromna radość, dwie osoby wyróżnione, 

dla rodziców, ale i dla nas wszystkich. Bo przecież to Rada Gminy ustaliła to stypendium dla 

najzdolniejszych uczniów. Jest mi niezmiernie miło, że to stypendium właśnie trafiło dla dwóch 

wspaniałych dziewczyn z naszej gminy i tak jak mówił Pan Wójt, mam nadzieję, że te stypendia 

będą co roku powtarzane. Ja tylko przypomnę, że przecież Karina idzie w ślad, za swoim bratem 

Patrykiem, który w tej chwili jest już osobą znaną, nie tylko w gminie, ale w całej Polsce. Odnosi 

ogromne sukcesy i tutaj naprawdę jest to ogromne wyróżnienie dla Kariny. W tej chwili jest już  

absolwentką Szkoły Podstawowej w Zwoleniu, ale historia uprawiania judo w Zwoleniu jest 

historią, która trwa i, która się w pisze w historię gminy, bo to następna wspaniała osoba, która 

wychodzi z tej szkoły. Gratuluję Wam dziewczyny serdecznie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo 

myślę, że też należą się brawa rodzicom, że mają tak wspaniałe dzieci. W imieniu Rady Gminy 

chciałbym podziękować za naprawdę piękne sukcesy nagrodzonym i rodzicom za wytrwałość i 

wspomaganie ich sukcesów. Dziękuje bardzo. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

Interpelacji i zapytań radnych nie było. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Pan Wójt Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Informacja dyrektorów szkół podstawowych i gimnazjów o realizacji zadań statutowych za rok 

szkolny 2013/2014 ze szczególnym uwzględnieniem wyników sprawdzianu zewnętrznego. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ta informacja była 

przedmiotem obrad Komisji Oświaty, Pan Przewodniczącego Komisji Oświaty poproszę o 

informację. 

Radny Szymon Szczypawka: Szanowni Państwo w tym roku zrobiliśmy troszeczkę inaczej, 

zmieniliśmy kolejność, tzn. zaprosiliśmy Dyrektorów na Komisję Oświaty, i właśnie na Komisji 

Oświaty Dyrektorzy szczegółowo nam przedstawili informację z realizacji zadań statutowych za 

rok szkolny 2013/2014 ze szczególnym uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów. 

Myśmy na Komisji dosyć szczegółowo te wyniki omawiali. Ja już dzisiaj Państwu tych wyników 

nie będę podawał, powiem tylko, że one są na dobrym poziomie, tak trzeba ocenić nasze szkoły,  to 



są wyniki na dobrym poziomie, oczywiście różnią się, w poszczególnych szkołach, na to wpływa 

wiele czynników, m.in. to jaki mamy materiał, tutaj mówiąc o materiale, mam na myśli dzieci, bo 

wiadomo, że w naszych szkołach są również dzieci z opiniami i wtedy trzeba dostosować poziom 

wymagań do możliwości dzieci, ale generalnie jak popatrzyliśmy na te wyniki, można powiedzieć, 

że wyniki są na dobrym poziomie, zwłaszcza z przedmiotów humanistycznych i tutaj naprawdę nie 

mamy się czego wstydzić, nasze szkoły są dobrze przygotowane do sprawdzianu do egzaminu, bo 

ja przypomnę, że to jest forma sprawdzianu zewnętrznego, także nie nasi nauczyciele sprawdzają, 

tylko te prace są wysyłane do Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej i tam podlegają szczegółowej 

ocenie. Informacja ta została przyjęta na Komisji, Ci z Państwa Radni, którzy byli na Komisji 

Oświaty mogli się z ta informacją zapoznać, mogli zadać pytanie Dyrektorowi. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 5-go. 

Informacja na temat przygotowania do zimowego utrzymania dróg. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: przedstawił informację, która stanowi załącznik do protokołu. ZK 

został w 2002 roku powołany, jednym z zadań było też zimowe utrzymanie dróg, w tej chwili jest to 

14 zima. Wypracowano pewne metody, które uważam, że się sprawdziły i myślę, że sprawdzą się  

w tym roku 2014/2015. Mamy do utrzymania około 350km dróg nieutwardzonych, które są IV 

kategorii, około 38 do 40 km będzie utwardzonych. Zakład posiada odpowiedni sprzęt, dla średnich 

warunków, jakie panują zimą, być może, że on by wystarczył. Natomiast nie wystarczył w 

poprzednim roku. Bo tak jak w 2011/2012 zimowe utrzymanie kosztowało 20tys. zł, w tamtym roku 

ponad 100tys. zł. Też nie było jakiś tam ciągłych opadów, były dwa zdarzenia, 6 grudnia po 

zebraniu sołeckim się jeszcze nie rozjechaliście na pewno i już nie można było wyjechać do domu. 

I później przełom stycznia i lutego, następna akcja i to było kilka dni i wtedy musieliśmy się 

posiłkować sprzętem zewnętrznym. A jak sprawnie może to przebiegać, to zależy od Radnych, ile 

ustala, jaki budżet na zimowe odśnieżanie. W tej chwili w dobie naszej, kiedy jest tyle środków, 

tyle sprzętu, gdzie można to zorganizować. Jest to sprawa tylko kosztów. Nie wiedziałem, że aż tylu 

Państwa będzie, jeżeli chodzi o sołtysów, bo my, jak co roku przygotujemy notatki, prześlemy, w 

jakiś tam sposób dostarczymy do Sołtysów. Szkoda, że tego nie zrobiłem. Ja co roku Pani Sylwia i 

Ja do połowy miesiąca i od połowy, wszyscy macie nasze telefony, natomiast w godzinach od 7 do 

15 dobrze jest dzwonić na telefon stacjonarny, bo łatwiej jest wtedy przyjąć, zapisać, żeby nie 

zapomnieć.  

Wójt: Szanowni Państwo, my z Panią Skarbnik pracujemy w tej chwili nad projektem budżetu na 

rok 2015 i złożyliśmy „zamówienie na 5cm pokrywę śnieżną do 24 grudnia 2014 roku do 1 stycznia 

2015 roku i wszystko”. 

Radny Leszek Woźniak: czy nie lepiej byłoby ogłosić przetarg na odśnieżanie? Bo były dwa dni 

zimy i prawie 100tys. zł poszło. A jakby była zima dwa miesiące? To ile byśmy musieli zapłacić? 

Ogłosić przetarg i zobaczymy, jak będzie. Na pewno będzie ¼ tego, co bierze Solec.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ZK, jako zakład budżetowy, później jako Spółka z o.o. został 

powołany zgodnie z umową do realizacji zadań własnych. Jednym z zadań własnych jest zimowe 

utrzymanie. To nie są moje ustalane co rok stawki, ustalamy wyjazdy, czas. Panie Woźniak, ja 

rozumiem, że Pan krytykuje od trzech lat, jak ja jestem, bo Panu się nic nie podoba i w tej chwili 

Pan podejmuje tę dyskusję. Ja nie będę komentował Pana wypowiedzi.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Prezesie, ja 

przepraszam, ale chodzi o odniesienie się do propozycji, a nie o osobiste spostrzeżenia. 

Radny Marek Balcerzak: mam prośbę szczególnie o te rejony, które są oddalone od ZK, te, po 

których nie jeździ autobus i nie są drogi asfaltowe. Dlatego, że w moim terenie, jest akurat taki 

teren, gdzie jest w drugie, trzeciej, czwartej kolejności odśnieżany. I mam prośbę, żeby w tych 

rejonach przynajmniej podpisać umowę z rolnikami, którzy mają sprzęt, a nie czekać, aż 

odśnieżymy wszystkie drogi asfaltowe i tam gdzie jeździ autobus i do nas dojeżdża, tak jak część 

Zaborowa Nowego, Stanisławów, Stary Zaborów, dojeżdża wtedy sprzęt, kiedy już nie jest 

potrzebny. Bo generalnie dojeżdża o godzinie 15.00, 16.00, odśnieża wieczorem, a rano jest 



nieprzejezdne. Ludzie jeżdżą do pracy, mówią po, co odśnieżać o tej porze. Proszę o to od dawna i 

nigdy nie zostaje to wysłuchane.  Mówię, w tych najbardziej oddalonych rejonach, żeby po prostu 

wynająć rolników, którzy na bieżąco, rano by to odśnieżyli, wtedy, gdy ZK nie daje rady. Bo tak się 

tylko wydaje, do nas przyjeżdża sprzęt o 15.00, 16.00 po południu, dopiero kiedy nie ma wtedy 

potrzeby. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: Panie Marku w swoim rejonie, nie powinien Pan narzekać na nasze 

usługi, ja rozumiem Pana wypowiedź, traktuje to, nieraz zgłaszałem postulaty, jako wymuszanie, 

żeby zatrudniać rolników. Pracujemy zgodnie z wymogami, jest 24, czy 48 godzin, my staramy się 

ciągle robić. Ja rozumiem, że wszyscy chcieliby rano wyjechać. Przyjmuję to do swojej pamięci 

Pańską wypowiedź. 

Radny Andrzej Krzewicki: Panie Prezesie, to co Pan Balcerzak powiedział, no mój teren jeszcze 

jest dużo dalej, jak z Solca do Zaborowa, dwa razy tyle. I ja chciałbym mieć taką prośbę przez 

Sołtysów do mieszkańców, nie da się w ciągu godziny odśnieżyć 200, czy 300km dróg, mając 8 szt. 

sprzętu, to jest fizycznie niemożliwe. Np. u mnie jest jeden newralgiczny punkt, koło Pana 

Wichrowskiego, na Emilianowie, wszędzie jest w miarę przejezdna, 30m zasypuje na okrągło.  

Część mieszkańców rozumie to i czeka, nieraz przyjedzie o 12.00, nieraz o 13.00, nieraz o 10.00, 

ale problem z tym ranem jest. Ja też to rozumiem, nieraz mieszkańcom tłumaczę, no nie przyjedzie 

wam ktoś, tu od samego rana, gdzie najpierw musi pojechać tam, gdzie autobus jeździ. No bo 

rzeczywiście dowożenie dzieci do szkół, to jest pierwszeństwo. Nie będą dzieci stały w autobusie, 

gdzieś tam w polach, no, bo utknie autobus. Tu rzeczywiście jest problem, do pracy nieraz ludzie 

nie mogą dojechać. Ta propozycja, to.., być może jakoś by się dało to rozwiązać, ale to sam ZK 

musi wyjść, z propozycją. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: czy nie należałoby się 

zastanowić, nie wiem, czy to jest dobry sposób, czy zły, nad tymi siatkami, takimi 30m, czy 40m 

oddalonymi od jezdni, kiedyś to był dawny sposób, z dawnych czasów, ale jeżdżę trochę po Polsce i 

widzę, że te siatki się znowu zaczynają pojawiać. Więc w tych punktach, które są takie zawiewane, 

myślę, że one w jakieś tam części by się sprawdziły. Każdy wie, ja mogę wskazać u mnie, gdzie jest 

na Górkach, jak się przejeżdża, tam wystarczy 200m na zakręcie i dalej już się jedzie. Spróbujmy, 

może się nad tym pochylić i może przynajmniej na próbę kilka takich siatek załóżmy. Ja nie wiem, 

czy to jest drogie, czy to jest tanie, ale no, te siatki zaczynają na terenie Polski powracać. Nie jestem 

fachowcem i się nie wypowiadam. 

Wójt: Szanowni Państwo faktycznie kiedyś rzeczywiście przy wszystkich kategoriach dróg takie 

siatki były. Ale teraz mamy społeczeństwo, które inaczej podchodzi do sprawy własności i teraz 

trudno, byłoby uzyskać zgodę, żeby tę siatkę rozwinąć, ponieważ zatrzymuje to śnieg, później jest 

sprawa pleśni itd. Także myślę, że w wielu miejscach jest to kłopot. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ja wiem, że jest to 

kłopot, ale myślę, że może w niektórych punktach da się rade dogadać. Tam koło nas, część jest 

nieobrabiane, więc myślę, że udałoby się tam to zrobić. I może trzeba byłoby spróbować. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 6-go. 

Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: odczytał informację 

Wojewody Mazowieckiego z dnia 6 października 2014r. odnośnie wyników analizy oświadczenia 

majątkowego Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy, która stanowi załącznik do protokołu 

oraz informację Urzędu Skarbowego w Gostyninie odnośnie wyników analizy oświadczeń 

majątkowych Radnych Gminy, która stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt: przedstawił informację odnośnie oświadczeń majątkowych kierowników Urzędu. 

Oświadczenia majątkowe za 2013 rok złożyli wszyscy pracownicy Urzędu Gminy Gostynin do tego 

zobowiązani tj. 17 osób. Wszystkie osoby złożyły oświadczenia w terminie do 30 kwietnia. Jedno 

oświadczenie zostało przesłane do Wojewody Mazowieckiego - Wójta Edmunda Zielińskiego.  

Pozostałe oświadczenia poddano analizie. Po wnikliwej analizie nie stwierdzono nieprawidłowości. 



Jedno oświadczenie przesłano do Urzędu Skarbowego w Płocku ze względu na miejsce 

zamieszkania osoby składającej oświadczenie majątkowe, chodzi o Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Zwoleniu Pana Tadeusza Fijałkowskiego. Pozostałe 15 do Urzędu Skarbowego w Gostyninie. W 

dniu 06.06.2014 otrzymaliśmy z Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie zwrot kopii oświadczenia 

majątkowego Wójta Gminy Gostynin bez uwag, celem publikacji w BIP-ie. W dniu 09.10.2014 

otrzymaliśmy z Urzędu Skarbowego w Gostyninie informację, o przeprowadzeniu analizy 

oświadczeń majątkowych pracowników samorządu gminnego. Nie stwierdzono nieprawidłowości 

w złożonych oświadczeniach majątkowych, mogących skutkować skierowaniem do kontroli do 

Dyrektora Urzędu Kontroli Skarbowej w Warszawie. Kopie oświadczeń majątkowych za 2013 rok 

zostały opublikowane w BIP-ie na stronie Gminy Gostynin. 

Wykaz osób, które złożyły oświadczenia majątkowe za 2013 rok. 

1. Edmund Zieliński 

1.Bulińska Marzena 

2.Czarnecki Paweł  

3.Dan Ilona  

4.Janiszewska Krystyna 

5.Dołęga Magdalena  

6.Karwacka Hanna  

7. Kocielnik Ewa  

8. Kozłowska Marzenna  

9.Marciniak Elżbieta Jolanta  

10. Matusiak Tomasz  

11.Rosa Patrycja  

12.Świderski Adam  

13.Trawczyńska Henryka  

14.Włodarczyk Elżbieta  

15.Wojciechowska Anna  

16.Fijałkowski Tadeusz  

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany uchwały nr 349/XLIV/2014 Rady Gminy Gostynin z dnia 30 maja 2014 roku w 

sprawie przystąpienia do projektu systemowego pn. „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów 

poprzez dodatkowe zajęcia rozwijające kompetencje kluczowe - „Moja przyszłość”. 

Radny Szymon Szczypawka: Szanowni Państwo projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji 

Oświaty w dniu 5 listopada, to jest zmiana kosmetyczna, wynikająca z zaistniała pomyłką po stronie 

Departamentu Edukacji Publicznej i Sportu. Na komisji, żeśmy sobie to szczegółowo omówili pod 

względem formalnym natomiast ze względu na brak kworum, Komisja nie wypracowała opinii. Ale 

wszyscy Radni, którzy byli obecni mogli się z tym projektem zapoznać. Tutaj posiłkowaliśmy się 

opinią Radcy Prawnego, który przedstawił nam stanowisko, że nie ma żadnych przeciwwskazań 

formalnych, żeby dzisiaj tę uchwałę podjąć. 

Komisja nie zaopiniowała projektu uchwały z uwagi na brak kworum.  Radni do projektu uchwały 

uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 368/XLIX/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przystąpienia do projektu systemowego pn. „Modernizacja oddziałów przedszkolnych w 

Gminie Gostynin”. 

Radny Szymon Szczypawka: tutaj podobna jest sytuacja, myśmy dosyć szczegółowo omawialiśmy 

projekt na Komisji Oświaty. Rozmawialiśmy dosyć długo o naszych punktach przedszkolnych,  



tutaj Komisja poparła jak najbardziej projekt uchwały, mówiący o potrzebie przystąpienia do tego 

programu, w którym jest modernizacja oddziałów przedszkolnych, które w tej chwili funkcjonują w 

naszych szkołach. Także, jak najbardziej tak. Z tym że też oczywiście opinii nie ma z uwagi na brak 

kworum. 

Wójt: tytułem uzupełnienia dodam, że gmina Gostynin otrzymała już dofinansowanie, tzn. 

podpisała umowę, nie otrzymała fizycznie kwotę 653.186zł, dofinansowanie jest 100% wydatków 

kwalifikowalnych z projektu. Projekt będzie realizowany w okresie od 01.12.2014 do 30.06.2015r. 

Celem projektu jest podniesienie jakości ośmiu oddziałów przedszkolnych, w ośmiu szkołach 

podstawowych w gminie Gostynin, poprzez doposażania i dostosowania do potrzeb dzieci 3 i 4- 

letnich. Zgodnie z nowelizacją ustawy o systemie oświaty, wiecie Państwo, że od września 2015 

roku mamy obowiązek zapewnienia wszystkim dzieciom miejsca, oczywiście nie jest to obowiązek 

realizacji, ale rodzic, który zgłosi swoje 4letnie dziecko, my mamy obowiązek przyjąć do oddziału 

przedszkolnego. Docelowo od 1 września 2017r, również dla 3 latków, w związku z tym, ta 

potrzeba zrodzi się w najbliższym wrześniu, w związku z tym przystąpiliśmy do tego projektu, 

żeby... a jeżeli pojawiła się możliwość dofinansowania, dlaczego z tego nie skorzystać. 

Komisja nie zaopiniowała projektu uchwały z uwagi na brak kworum. Radni do projektu uchwały 

uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 369/XLIX/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Gostynin na lata 2014-

2024. 

Radny Szymon Szczypawka: ta strategia również byłą omawiana na Komisji Oświaty, w dniu 5 

listopada. To jest dosyć obszerny dokument, on powstawał w wyniku pracy zespołu, którym 

kierowała Pani Kierownik GOPS-u. Myślę, że kilka słów na temat tej strategi Pani Kierownik 

powinna powiedzieć.  

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: ta strategia była szczegółowo omawiana na komisjach, tylko 

powiem, że w trakcie opracowywania strategii omówiono główne problemy występujące na terenie 

gminy Gostynin. Największym problemem jest bezrobocie, obok tego jest ubóstwo, 

niepełnosprawność. Dokonano analizy. Pokazano mocne i słabe strony funkcjonowania gminy w 

zakresie problemów, jakie występują na terenie gminy. Opracowano cele strategiczne. Wyłoniono 5 

celów strategicznych i w ramach tych celów, opracowano kierunki działań. 

Komisja nie zaopiniowała projektu uchwały z uwagi na brak kworum.  

Uchwała nr 370/XLIX/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Ryszard Kowalczyk wyszedł z sali obrad). 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za okres: 01.01.2014 do 30.06.2014. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Radny Szymon Szczypawka: to sprawozdanie również było szczegółowo omawiane na Komisji w 

rozbiciu na poszczególne zadania z uwzględnieniem kwot. Tutaj oczywiście dosyć długo 

mówiliśmy na temat problemów dotyczących alkoholizmu, narkomanii w tym okresie 

sprawozdawczym, także jak najbardziej Komisja zapoznała się z tym projektem.  

Radny Piotr Piotrowski: wspólna Komisja Rozwoju i Budżetu zaopiniowała pozytywnie. 

Uchwała nr 371/XLIX/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zmiany Uchwały Nr 303/XXXVIII/2013 z dnia 30 grudnia 2013r. w sprawie przyjęcia 



Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 

rok 2014. 

Radny Szymon Szczypawka: również projekt uchwały był szczegółowo omawiany na Komisji. 

Radny Piotr Piotrowski: również wspólna Komisja Rozwoju i Budżetu zaopiniowała pozytywnie. 

Uchwała nr 372/XLIX/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przyjęcia Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2015. 

Radny Szymon Szczypawka: ten program był również szczegółowo omawiany na Komisji. Komisja  

Program przyjęła. 

Komisja nie zaopiniowała projektu uchwały z uwagi na brak kworum.  

Uchwała nr 373/XLIX/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2015 obowiązujących na 

terenie Gminy Gostynin oraz zwolnień w tym podatku. 

Wójt: zanim przejdziemy do omawiania projektu uchwały, chciałbym wnieść autopoprawki do 

projektu uchwały, a więc w § 1, w pkt 1, ppkt a) zmienić stawkę na 0,79zł od 1m2 powierzchni, w 

pkt 2, ppkt a) zmienić stawkę na 0,70zł od 1m2 powierzchni użytkowej oraz w ppkt b) zmienić 

stawkę na 17,82zł od 1m2 powierzchni użytkowej, czyli utrzymać na poziomie roku 2014.  

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo były stawki zgłoszone inne w projekcie uchwały, nie 

wiem, czy te autopoprawki mają sens, bo za chwilę będziemy głosowali wniosek Komisji dokładnie 

zgodny z tymi autopoprawkami. Nie wiem, czy jest sens, żeby w tym momencie te autopoprawki 

wnosić, bo projekt uchwały był, jaki był. 

Wójt: jeszcze też w pkt 2 ppkt e) wykreślić zapis „z wyjątkiem zajętych na szopy, stajenki, garaże, 

stodoły i budynki inwentarskie służące do chowu, hodowli i utrzymywania zwierząt 

gospodarskich„, wykreślić ten zapis, a w ppkt e) „pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 

4,82zł od 1m2 powierzchni użytkowej”. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: czyli ja myślę, że to jest 

wynikiem wczorajszej dyskusji na komisji... 

Wójt: i przemyśleń. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: jednak Wójt zdecydował  

to wprowadzić, a Pan Mecenas zaraz się wypowie, to w ramach, jak gdyby autopoprawki, a nie 

wniosku z Komisji. I mnie ze Statutu przysługuje prawo poddania pod głosowania wniosku najdalej 

idącego i myślę, że tutaj ta autopoprawka, jak najbardziej jest możliwa do przegłosowania. A tym 

samym już tak naprawdę nie będzie potrzeby głosowania wniosków Komisji, bo one będą tożsame, 

zbieżne, identyczne z autopoprawką Pana Wójta. 

Prawnik Konrad Wypych: zgodnie ze statutem to Przewodniczący ma do tego prawo, bo to jest 

kwestia formalna i organizacyjna, Przewodniczący poddaje głosowaniu wnioski najdalej idące, 

jeżeli to wyklucza inne wnioski, to one nie podlegają głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: przystępuje do 

głosowania nad autopoprawkami zgłoszonymi przez Pana Wójta. 

Radni autopoprawki przyjęli 14 głosami za. 

Radny Piotr Piotrowski: odczytał wniosek ze wspólnego posiedzenie Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetu. 

„Komisja wnioskuje, aby w projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2015 obowiązujących na terenie Gminy Gostynin oraz zwolnień w tym 



podatku w § 1 pkt 1 ppkt a) brzmiącym „od gruntów: związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,81zł 

od m2 powierzchni”, stawkę podatku pozostawić na poziomie roku 2014, czyli 0,79zł od 1m2, 

dając brzmienie: „od gruntów: związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez 

względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,79zł od m2 

powierzchni”, 

a także: 

w pkt 2 ppkt a) brzmiącym „od budynków lub ich części mieszkalnych – 0,71zł od 1m2  

powierzchni użytkowej”, stawkę podatku pozostawić na poziomie roku 2014, czyli 0,70zł od m2, 

dając brzmienie „od budynków lub ich części mieszkalnych – 0,70zł od 1m2 powierzchni 

użytkowej”, 

oraz 

w pkt 2 ppkt b) brzmiącym: „od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej – 18zł od 1m2 powierzchni użytkowej”, stawkę podatku pozostawić na poziomie roku 

2014, czyli 17,82zł od 1 m2, dając brzmienie: „od budynków lub ich części związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych 

na prowadzenie działalności gospodarczej – 17,82 zł od 1m2 powierzchni użytkowej”. 

Pozostałe punkty projektu uchwały wraz z naniesioną autopoprawką Pana Wójta, pozostawić bez 

zmian”. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, wczoraj na komisji postawiłem wniosek, żeby w § 1 w 

pkt 2 tej uchwały ppkt e) czyli w stawce podatku od szopek, stajenek, garaży, stodół i budynków 

inwentarskich, służących do chowu, hodowli i utrzymania zwierząt gospodarskich, zostawić 

również stawkę z 2014 roku, czyli 4,63zł i nie podnosić jej na 4,82zł. W myśl zasady, że wszystkie 

stawki utrzymujemy na poziomie roku 2014. Te stajenki i te budynki, które w tym punkcie są ujęte, 

posiadają ludzie zwykle bardzo biedni i tutaj też nie widzę potrzeby podnoszenia tego podatku o te 

0,20zł. I stawiam dzisiaj ten wniosek na Wysokiej Radzie, żeby również w tym punkcie pozostawić 

stawkę z roku 2014, 4,63zł od m2 powierzchni użytkowej.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: pojawił się wniosek, jeśli 

ktoś chciałby się do niego odnieść, to bardzo proszę. Jeżeli nie to przystępuję do głosowania. Kto 

jest za tym, żeby w pkt 2, ppkt e) tak brzmiącym: „pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie 

odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego, 

stawka wynosiła 4,63zł od 1m2 powierzchni użytkowej”. 

Wniosek został przyjęty 6 za, 3 przeciw, 5 wstrzymujących się. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko dodam, że Rada Gminy jest uprawniona do uchwalania 

stawek. Maksymalne stawki są ogłaszane przez Ministra Finansów, uległy one podwyższeniu w 

stosunku do roku 2014 o 0,4%. Rada Gminy nie wszystkie stawki pozostawiła na poziomie roku 

2014, bo tutaj Pan Jerzy wspomniał, że wszystkie, w pkt 1 ppkt b) pod jeziorami, zajętych na 

zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych stawka pozostała na poziomie 

zaproponowanym prze Wójta Gminy, czyli 4,58zł od 1ha powierzchni, również w pkt 2, ppkt c) 

zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowalnym materiałem 

siewnym – 10,80złod 1m2 powierzchni użytkowej, jak również w ppkt d) związanych z 

udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych 

przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,70zł od 1m2 powierzchni użytkowej. Rada Gminy 

uchwalając powyższe stawki, daje preferencje mieszkańcom w płaceniu podatków. Ubytek w 

dochodach w przypadku nieuchwalenia maksymalnych stawek, zaproponowanych przez 

Ministerstwo Finansów wynosi 570tys. zł w skali roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: odczytał projekt uchwały 

z naniesionymi zmianami. 

Radny Marek Balcerzak: Pani Skarbnik, bardzo ładnie zaznaczyła, że nie wszystkie stawki zostały 

zmienione, ale my w dyskusji na Komisji mieliśmy na względzie w szczególności te podatki, które 

dotyczą bezpośrednio naszych mieszkańców, czyli od mieszkań, od nieruchomości i od działalności 



gospodarczej. Te, które podnieśliśmy, czy ewentualnie nie przyjęliśmy tej stawki z roku bieżącego, 

nie dotyczą bezpośrednio mieszkańców gminy, dotyczą podmiotów, które funkcjonują na terenie 

gminy, ale nie mają wpływu bezpośrednio na mieszkańców, bo pośrednio być może mają. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ze zmianami.  

Uchwała nr 374/XLIX/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Ryszard Kowalczyk wrócił na salę obrad). 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na rok 2015. 

Radny Piotr Piotrowski: wspólna Komisja Rozwoju Gospodarczego i Komisja Budżetu  

zaopiniowała pozytywnie wraz z autopoprawką Pana Wójta. 

Wójt: Szanowni Państwo, dodam tylko, że przez kolejne 3 lata, czyli od 2012 roku mamy cenę żyta 

na niezmienionym poziomie, czyli 45zł, ta cena nie odbiega od gmin sąsiednich, nawet niektóre 

gminy sąsiednie miały te stawki wyższe. Na dzień dzisiejszy nie wiem, jakie są te stawki ustalone, 

bo teraz są też niektóre gminy w procedurze uchwalania, gminy podejmą decyzję. Analizując rynek 

zbożowy, analizując ceny giełdowe, postanowiłem o te 2zł ten podatek obniżyć.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 375/XLIX/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: ustalenia wysokości opłaty targowej na rok 2015. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko dodam, że stawiki zostały na poziomie roku 2014. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 376/XLIX/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Andrzej Krzewicki wyszedł z sali obrad). 

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2015 rok oraz 

zwolnień od tego podatku. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko powiem ogólnie, że stawki podatkowe w przypadku 

podatków od środków transportowych ulegają zwiększeniu o 2zł w przypadku pojedynczego 

samochodu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 377/XLIX/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 17-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt 

informacji w sprawie: średniej ceny sprzedaży drewna dla celów wymiaru podatku leśnego. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt informacji.  

Informacja została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 18-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 378/XLIX/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

(Radny Andrzej Krzewicki wrócił na salę obrad, Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z sali obrad). 

 



Do punktu 19-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: zatwierdzenia taryfy na zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, cena ścieków jest w naszej gminie wysoka, ale nie to 

jest dla mnie takie istotne, istotne jest to, że do tych ścieków dopłacamy wcale nie małe kwoty 

kolejny rok, planujemy dopłacić z budżetu gminy, czyli z podatków pozostałych mieszkańców, 

120tys. zł. Z roku na rok ja proszę, żeby w pewnym sensie zmienić te proporcje, a w jaki sposób 

można je zmienić. Moim zdaniem można je zmienić w ten sposób, że będziemy mieli większą ilość 

ścieków, czyli podłączymy większą ilość gospodarstw. Dzisiaj ktoś tak to zinterpretował, że gmina 

nie może pomóc, ja uważam, że są środki, że mogłaby pomóc. I prosiłbym na przyszłość, żeby te 

pieniądze, które dopłacamy tym samym osobom, które już kanalizacje mają, przyczyniły się do 

podłączeń nowych. Dzisiaj, jeżeli ja słyszę, że ktoś ma zapłacić 12tys. zł za podłączenie się do 

kanalizacji, jest to cena zaporowa, ja wierzę, że nikt takiej sumy nie wyda jednorazowo, żeby się 

podłączyć, a później jeszcze płacić za ścieki. Nawet jeżeli, ja teraz mówię o Lucieniu, tam gdzie jest 

ciśnieniowa, nawet w tych obszarach gdzie nie jest ciśnieniowa, kwota 3-4tys. zł, też uważam, że 

jest kwotą zbyt dużą. Od tylu lat o tym mówię, Ci Państwo, którzy jesteście na sesjach, o tym 

wiecie. Analizuje ile osób się podłącza, pomimo tej dopłaty, bo takie było motywowanie tej dopłaty, 

że jeżeli będą dopłacali, ścieki będą stosunkowo niskie, to będą mieszkańcy się podłączali, 

Rozmawiałem wcześniej z Panem Prezesem, nie w tym roku, ale w ubiegłym, tych podłączeń na 

terenie gminy nie przybywa. Czyli ścieków nie przybywa, czyli nie jest to dobra metoda, żeby 

kolejne lata dotować, tych mieszkańców, którzy już mają przyłącze, a nie pomagać tym, którzy tych 

przyłączy nie mają. Ja nie chcę tutaj mówić o sobie, ale ja mam szambo szczelne, co miesiąc 

wywożę samochodem ścieki, kosztuje mnie to 100zł i nikt mi do tego nie dopłaca. Generalnie ja już 

wcześniej wnioskowałem, żeby te dopłaty trafiły do osób potrzebujących, czyli tych, których nie 

stać jest za zapłacenie za ścieki, w postaci wypłaconej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, 

a nie dawać wszystkim tym, którzy mają przyłącze, których stać jest, bo są gospodarstwa domowe, 

które stać jest, żeby zapłacić całą kwotę, a są tacy ludzie, tak jak ja już mówiłem, chociażby u mnie, 

że w Zaborowie Nowym, co drugi budynek nie ma wody podłączonej, bo ludzi nie stać. Ale muszą 

podatki płacić, żeby sfinansować komuś ścieki. I proszę, żeby po prostu Pan Wójt na przyszłość 

miał to na względzie. 

Radny Andrzej Krzewicki: no tutaj Pan Balcerzak, ta uchwała dotknęła takiego problemu, błędnego 

koła. Jak Państwo wiecie nasze sieci, czy wodociągowe, czy kanalizacyjne są rozciągnięte na 

bardzo dużych odległościach. Na km może się zdarzyć, że będzie 5, czy 10 przyłączy, i nie dziwcie 

się, że są drogie ścieki. W mieście na takim samym km jest zrzutu, tyle, co u nas by było z 15 

wiosek. Bo jeden blok ma więcej mieszkańców niż całą wieś, nie jedna. Podobna sytuacja, ja 

mieszkam blisko gminy Łąck i mimo że Łąck, jest dużym dość zwartym osiedlem, tam koszt 

ścieków jest około 10zł. Więc w naszej gminie też jest około 10zł. I choćbyśmy nie wiem, co chcieli 

zrobić, tych kosztów nie obniżymy, nawet jeżeli przyłączy się dużo więcej odbiorców, może to się 

tam obniżyć 1zł, czy 0,50zł, koszt będzie taki sam. Tu Pan Marek dotknął dość drażliwego tematu 

przyłączy kanalizacyjnych, to problem jest po stronie ustawodawcy. Niech zmieni ustawę, żeby 

gmina mogła dofinansować przyłącza, w myśl ustawy za przyłącza odpowiada odbiorca. Jeżeli tu 

Urząd Gminy by próbował, złamie ustawę o finansowaniu publicznym. Jeżeli mówię, ustawodawca 

by zmienił, to fakt, że 12tys. zł, czy 10tys. zł, czy 14tys. zł, tak jak kosztuje w Lucieniu, to jest tak 

zaporowa cena, że nikt tego nie przeskoczy, no ale, jak ma to gmina zrobić, jak nie można tego 

finansować. Także mówię, to jest taka dygresja, czy Wójt by chciał, czy nie chciał, ciężko będzie 

ten temat przeskoczyć, a problem będzie narastał, coraz bardziej.  

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, ja mam taki, tutaj odnośnie tej uchwały zapytanie 

formalne, tutaj w § 1 pkt 2 jest zapis, że ustalamy dopłatę z budżetu gminy do m3 w kwocie 3,10zł 

brutto. Uchwała dotyczy zatwierdzenia taryfy, czyli ceny ścieków. Czy w tej uchwale możemy już 

wpisywać dopłatę z budżetu, której nie mamy jeszcze uchwalonej i nie mamy budżetu 

uchwalonego? Formalne mam pytanie do Pana Prawnika, czy to się nie kłóci ze sobą, bo dla mnie, 

w mojej ocenie jest to niezgodne, jakby z logiką. 



Prawnik Konrad Wypych: ja nie widzę tutaj przeciwwskazań, są to odrębne, normują to odrębne 

jakby akty prawne, trudno byłoby zapisać to inaczej, bo są terminy po prostu do przyjęcia taryf, a 

uchwalenia budżetu. 

Radny Jerzy Węglewski: ja rozumiem, tylko dopowiem, że kwota taryfy, czyli stawka łączna 9,46zł 

od m3 powinna być w pkt 1, a tego pkt 2, w mojej ocenie nie powinno być w tej uchwale. Ten pkt 

dojdzie nam, dopiero po uchwaleniu dopłaty w uchwale budżetowej, jeżeli rzeczywiście tę dopłatę 

uchwalimy, a co będzie, jeżeli tej dopłaty Rada Gminy nie uchwali? Wtedy będziemy musieli 

zmieniać tę uchwałę, bo ona będzie niezgodna z rzeczywistością. Tak mi się wydaje. Tytuł uchwały 

brzmi: w sprawie zatwierdzenia taryfy na zbiorowe odprowadzanie ścieków. Czyli de fakto 

ustalamy, przyjmujemy cenę ścieków na 2015, tak? 

Prawnik Konrad Wypych: tak. 

Radny Jerzy Węglewski: i w § 1 pkt 1, cena jednostkowa brutto powinna być wpisana wartość 

9,46zł, czyli ta wartość, którą będziemy w rzeczywistości płacić za ścieki, a na dzień dzisiejszy pkt 

2, jest dla mnie bezsensowny, ponieważ nie mamy podstawy prawnej, żeby tę dopłatę tutaj 

uchwalić, ponieważ budżet nie jest jeszcze zatwierdzony przez Radę Gminy. 

Prawnik Konrad Wypych: ale to tak jak mówiłem przed chwilą, są ustawy, w których są wskazane 

terminy do podjęcia danej, konkretnej uchwały. 

Radny Jerzy Węglewski: tak stawka będzie przyjęta 9,46zł, a kto ją będzie płacił, czy w całości 

odbiorca, że będzie częściowo refundowana z budżetu, wyjdzie dopiero formalnie po przyjęciu 

uchwały budżetowej. 

Prawnik Konrad Wypych: no tak, ale uchwały podejmowane są w tym dniu, w tym konkretnym 

czasie. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie tak. 

Radny Jerzy Węglewski: według mnie tak, jeżeli prawnie jest inaczej, to ja się przychylam. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dla mnie konstrukcja, ja 

wiem, o co Radnemu chodzi, ale to jest poprawnie. Radnemu chodzi o to, że nie pada nigdzie kwota 

9,46zł. 

Radny Jerzy Węglewski: dobrze, to pytanie drugie, jeżeli Rada Gminy nie przyjmie tej dopłaty w 

uchwale budżetowej w kwocie 3,10zł, tylko zdecyduje, że będzie to płacone 9,46zł przez odbiorcę, 

tę uchwałę będzie musiała Rada Gminy zmieniać, korygować, tak? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: dzisiaj. 

Radny Jerzy Węglewski: nie dzisiaj, bo uchwały budżetowej na 2015 rok nie mamy w ogóle 

jeszcze, a uchwała dotyczy ceny w 2015 roku. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jeżeli Rada przyjmie tę uchwałę, to my będziemy zobligowani, w 

projekcie budżetu zabezpieczyć kwotę na dopłatę do ścieków. 

Radny Jerzy Węglewski: ja rozumiem, tylko pytam, jeżeli Rada w budżecie gminy nie zatwierdzi 

tej dopłaty.. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jeżeli Rada nie zatwierdzi dzisiaj tej dopłaty, więc my w projekcie 

budżetu na 2015 rok nie zabezpieczymy tej kwoty, jako dopłaty do ścieków w roku 2015. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ja tutaj chciałam odwołać się do wypowiedzi kolegi Pana Marka 

Balcerzaka, ponieważ, wiem, że u nas na terenie Bierzewic ta kanalizacja powstała w ciągu teraz 

tych kilku lat, tak? I chcę powiedzieć, że na pewno mieszkańcy z terenu Bierzewic, Panie Prezesie, 

nieomal, że chyba wszyscy się podłączyli. Też są rodziny biedne i na pewno też na te dopłaty liczą. 

Także mówię, że nie do końca jest tak fajnie, jeżeli tej kanalizacji nie ma i, że ta kanalizacja jest 

niepotrzebna. Ja rozumiem, ja też miałam szambo i też mi nikt nie dopłacał i w tej chwili jestem 

akurat tą szczęściarą, że mi tutaj gmina po części dopłaci. Ale uważam, że jest to sprawiedliwe, 

ponieważ nie wszędzie są ludzie bogaci, którzy mogą płacić, także mieszkają biedni i są to rodziny 

wielodzietne. Także myślę, że tutaj pomysł, żeby tych dopłat nie było, jest złym pomysłem, jak na 

dzień dzisiejszy. I z tego, co rozmawiam z mieszkańcami ostatnio, nawet tutaj na Legardzie w moim 

rejonie, każdy bardzo chętnie taka kanalizacje chciałby mieć, na Bierzewicach tych drugich, 

ponieważ na razie jest tylko na krótkim odcinku. 

Radny Marek Balcerzak: ja powiem, że ja taką kanalizację też chciałbym mieć. Nie mówiłem o 



tym, żeby podnosić ceny, nigdy o tym nie mówiłem, tylko spowodować, żeby ta cena była realnie 

niższa. I też się nie zgodzę z Panem Andrzejem, bo ja wcześniej rozmawiałem i podam przykład, 

jeżeli jest oczyszczalnia w Sokołowie wybudowana na 75m, a wpływa dzisiaj 12m, jeżeli 

zwiększymy 3, czy 4-krotnie ilość ścieków, to ile Panie Pawele wzrosną koszty? Kilka %, 

kilkanaście, bo ona i tak już działa i w tym przypadku cena jednostkowa za m3 się obniży, możliwe, 

że jeżeli byśmy podłączyli tych mieszkańców, którzy już są w zasięgu kanalizacji, mogłoby się 

okazać, że cena zaproponowana przez ZK nie będzie, to co dzisiaj przyjmujemy 6,36zł, może się 

okazać, że będzie jeszcze niższa. Ja pod tym kontem to mówię, żeby po prostu pomóc tym osobom, 

żeby się podłączyli, nie będzie wtedy żadnego problemu. 

Wójt: kolega Radny Marek Balcerzak nie odkrył przed nami żadnej tajemnicy, bo my też mamy 

pełną świadomość, że im więcej tych przyłączy będzie, tym koszt jednostkowy będzie spadał. Ja 

wierzę, że kiedyś przyjdzie i takie rozwiązanie, jak była ustawa o utrzymaniu czystości i porządku 

na terenie gminy, kiedyś i przyjdzie taka ustawa kanalizacyjna, która będzie regulowała wiele 

rzeczy, ale na dzień dzisiejszy właśnie opłaca się jeszcze wypompować do rowu, niż przyłączyć się 

do sieci kanalizacji sanitarnej i za nią płacić. Zacznijmy może konsekwentnie, egzekwować 

obowiązek okazywania dokumentów, wywożenia, czy podłączenia się i wtedy podłączeń będzie 

więcej. Problem leży właśnie po stronie koszt podłączenia, ja też to właśnie rozumiem, że, dlatego 

w Sokołowie podjęliśmy w tym roku działania, podłączenia miejscowość Sokołów, do oczyszczalni 

ścieków, ale niestety przyczyny po stronie możliwości finansowych mieszkańców, którzy muszą 

zapłacić za przyłącza, spowodowały, że na razie z tego pomysłu się wycofaliśmy, będziemy szukać 

w przyszłym roku innej ścieżki, może bardziej bezpiecznej, która pozwoli mieszkańców odciążyć. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 379/XLIX/2014 została przyjęta 12 głosami za i 2 wstrzymującymi się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę obrad). 

 

Do punktu 20-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały   

zmieniającej uchwałę nr 300/XXXVIII/2013 Rady Gminy Gostynin z dnia 30 grudnia 2013 roku w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: wczoraj bardzo szczegółowo omawialiśmy te dwie uchwały, więc ja 

pozwolę sobie tak króciutko przybliżyć ich treści, najważniejsze zmiany. Dotyczą Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. Do tej pory obowiązywała na lata 2014-2019, w tej chwili 

proponujemy wydłużenie horyzontu prognozy z uwagi na okres planowanego zaciągnięcia 

zobowiązań w kolejnych latach. Stąd też opracowaliśmy Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy 

Gostynin na lata 2014-2023, by w przyszłych latach móc zaciągać zobowiązania i je spłacać na 

dłuższy horyzont czasowy, a nie jak w tej chwili maksymalnie na 4 lata. Wszystkie zmiany, które 

zostały dokonane w poszczególnych pozycjach, łączą się z Uchwałą Budżetową, więc 2014 rok 

pozwolę sobie omówić przy zmianie Uchwały Budżetowej. Najważniejsza zmiana to rok 2015 

wprowadzenie deficytu budżetu. W związku z urealnieniem poszczególnych pozycji i 

przygotowaniem się do przedłożenia Radzie projektu budżetu na 2015 rok. Taką informację już 

mam, że budżet na rok 2015, będzie budżetem deficytowym, jak wszystkie budżety w poprzednich 

latach. Niestety nie można prognozować z góry budżetów deficytowych, stąd w naszej Wieloletniej 

Prognozie Finansowej zawsze na kolejne lata są budżety nadwyżkowe. W związku z powyższym 

już zaistniała taka konieczność zmiany i urealnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej. Kolejna 

zmiana bardzo ważna to jest zmiana w przedsięwzięciach, musimy zwiększyć kwotę na 

zabezpieczenie tzw. kwoty zatrzymanej na realizacje projektu w ramach „Współpracy w ramach 

obszaru funkcjonalnego Aglomeracji Płockiej kluczem do zintegrowanego rozwoju subregionu” o 

kwotę 13.048zł, kwota ta będzie zrefundowana przez Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju, po 

rozliczeniu ostatniej transzy dofinansowania. Gmina jako partner Związku Gmin Regionu 

Płockiego jest zobowiązana wnieść powyższą kwotę w roku 2015 i po rozliczeniu całego projektu 

zostanie ona zwrócona w roku 2015 bądź w roku 2016. 



Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 380/XLIX/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 21-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jeśli chodzi o zmiany dokonane w Uchwale Budżetowej, wiążą się 

one z realizacją budżetu. Najważniejsze zmiany, które dokonaliśmy w uchwale to przede wszystkim 

korekta dochodów budżetu. Zmian, jakie dokonaliśmy w dochodach, są to zmiany kosmetyczne. 

Wykonanie pewnych dochodów, których mamy już pewność, było 100%. Najważniejsza zmiana po 

stronie dochodów to przede wszystkim zwiększenie dochodów o kwotę 100tys. zł z tytułu podatku 

od czynności cywilno-prawnych w roku 2014, te dochody zostały wykonane ponad planowo i 

jednocześnie zmniejszamy o kwotę 100tys. zł wpływy z tytułu podatku od środków transportowych, 

z uwagi na utratę podatnika, który był największym podatnikiem w naszej gminie i wpłacał środki z 

tytułu podatku od środków transportowych. Kolejna zmiana to zwiększenie dochodów o kwotę 

10.350zł to są środki pozyskane na dofinansowanie własnych zadań bieżących, czyli realizacja 

programu z przeznaczeniem na dodatkowe godziny języka angielskiego. W zakresie wydatków 

bieżących są to też kosmetyczne zmiany, które omawialiśmy na Komisjach i taka najważniejsza to 

przesunięcie środków na wypłatę dzisiejszych stypendiów dla najzdolniejszych uczniów. Te środki 

zostały przesunięte z działu pozostała działalność sportowa. Tam gmina Gostynin miała w budżecie 

gminy zabezpieczone 10tys. zł, w ciągu roku zostały przyznane nagrody w poszczególnym 

charakterze w wysokości 7tys. zł, pozostałą kwotę 3tys. zł przesunęliśmy na wydatki związane z 

wypłatą stypendium dla najzdolniejszych uczniów. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uchwała nr 381/XLIX/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 22-go. 

Przedstawienie wyników kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w zakresie 

udzielanych przez Gminę Gostynin zamówień na usługi projektowe w latach 2011-2013 dla 

zamówień publicznych, których wartość nie przekraczała kwoty obligującej do stosowania ustawy 

Prawo zamówień publicznych (tj. poniżej 14.000 euro). 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Jerzy Węglewski odczytał protokół, który stanowi 

załącznik do protokołu. 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, to, co wysłuchałem, jest dla mnie bardzo szokujące, ja 

pracuję w samorządach od 16 lat i nie wyobrażam sobie, żeby podpisywać z firmą umowę sięgająca 

kilkudziesięciu tysięcy zł, nie wysyłając, nie ogłaszając na stronie internetowej, bo takich ogłoszeń 

nie było i nie wysyłając do kilku firm, żeby sprawdzić, która oferta jest najtańsza. Z tego, co 

rozumiem, Państwo słyszeliście, odczytane zostały, jakie usługi projektowe były wykonywane, 

tylko w przypadku dwóch usłyszałem, że były więcej niż jedna oferta.  Nie wiem, jak ustalana jest 

wtedy cena. Ja pracuje też w Urzędzie, w Starostwie Powiatowym, u nas jest przyjęte, tak, że nawet 

jak się coś kupuje za kilka tys. zł, czy nawet za 1tys. zł. robi się zapytania do firm, żeby wykluczyć 

po prostu podejrzenie chociażby, takie, że ta cena jest źle ustalona. Ja nie będę tego już tutaj oceniał, 

pozostawiam to Państwu, natomiast mam jeszcze jedno pytanie, o tym nie wiedziałem, przed chwilą 

dowiedziałem się, że w kilku przypadkach rozwiązano umowy, wcześniej podpisane, nie wiem, czy 

świadomie, czy nie świadomie, jakie kary i jakie koszty ponieśliśmy z rozwiązaniem tych umów, bo 

w każdej umowie zawarta jest klauzula, że jeżeli którakolwiek ze stron umowę rozwiąże, będzie 

musiała zapłacić karę? Więc, ja tylko pytam, jakie to były kary w przypadku, tam chyba trzy były 

umowy, czy więcej rozwiązane? Jakie gmina koszty poniosła, rozwiązując te umowy? 

Wójt: w związku z rozwiązaniem tych umów, żadnych kar nie ponieśliśmy. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: może ja tutaj powiem odnośnie przeprowadzenia tej kontroli, jako 

Przewodnicząca Komisji. Więc stwierdzam, że tutaj zgonie z ustawą o finansach publicznych, Pan 

Wójt ma prawo podejmować decyzje do 14tys. euro bez przetargu. Nie muszą firmy stawać do 



przetargu, mogą to być, tak jakby zapytanie telefonicznie. Tak jak tutaj Pani Kierownik, tego działu 

robiła, uważam, że tutaj ze strony, o których mówił kolega, nie każdy Urząd przystępuje do czegoś 

takiego. Ustawa daje prawo, ta o finansach publicznych. Także jeszcze raz powtarzam, jako 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, jeszcze raz to mówię, ustawa gwarantuje takie prawo Panu 

Wójtowi, może podejmować takie decyzje. I z tego, co żeśmy rozmawiali z pracownikiem, który się 

tym zajmuje, pracownik twierdzi, że niestety są to firmy, tak jak było napisane, które już 

współpracowały wcześniej z Urzędem Gminy, nie od roku 2010, ale i również wcześniej. Zawsze na 

tych firmach można było polegać, stanowi też o tym, to, że jeżeli jest coś do poprawy, ta firma 

przyjeżdża na miejsce, jest to szybko załatwione. I moim zdaniem, tutaj, jako członków Komisji 

Rewizyjnej, moje zdaniem jest takie, że w tym momencie jest tutaj wszystko w porządku. 

Wójt: oczywiście wiele jest takich sytuacji, gdzie, powiedzmy, czy to robi Kierownik Pani Eliza 

Starczewska, czy robi to Pani Małgorzata Wiland, która zajmuje się zamówieniami publicznymi, ja 

też w sprawach tych potrzeb dzwonię do różnych firm i pada od razu odpowiedź, jestem zawalony 

robotą, nie podejmę się tego. Najczęściej to są takie sytuacje, że nie ma czasu, bo jest ktoś 

obłożony, nie sporządzamy jakiś tam dokumentów, ale tak ta sprawa wygląda. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: ja chcę tylko powiedzieć na temat rozwiązania umów. Jeżeli 

rozwiązywane są umowy za porozumieniem stron, nie ma konieczności. Jedna z tych umów, które 

zostały rozwiązane, była umowa na Lucień, dotyczy ona sytuacji, utracenia tytułu prawnego do 

nieruchomości. W momencie, kiedy firma utraciła tytuł prawny do nieruchomości, kontynuowanie, 

czy robienie dalej projektu technicznego, by nie miało sensu.  

Radny Marek Balcerzak: ja nie pytam o szczegóły, ja pytałem tylko o koszty. 

Kierownik RG Eliza Starczewska: jeżeli jest za porozumieniem stron, nie ma żadnych kar 

umownych. 

Radny Jerzy Węglewski: jeżeli chodzi jeszcze o, bo tutaj Pan Radny Marek Balcerzak mówi, że 

można by było, czy trzeba by było, wręcz wymaga, żeby wysyłać zapytania, do wielu firm na 

projektowanie różnych małych, gdzie są większe kwoty, nawet nie wszędzie są te kwoty 2,3,5, czy 

6tys. zł, koszty projektów. Procedura wysyłania zapytań jest to, jak gdyby procedura przetargowa,  

zgłaszamy oferty i każdy oferent może się zgłaszać, to się przeciąga w czasie, często w naszej 

gminie, jest tak, że coś trzeba wykonać bardzo szybko i tutaj szybka konsultacja między.., Pani 

Eliza Starczewska, dzwoni do kilku, bo tak zresztą mówiła, do kilku projektantów, którzy 

teoretycznie mogą ten projekt wykonać. Jeden ma zajęty termin, nie może wykonać tego za dwa 

tygodnie, tylko za dwa miesiące, a może za pół roku i nie może zrobić tego w tej chwili. Na pewno 

są zapytania o cenę, tutaj nie ma żadnego naruszenia prawa, ponieważ w tamtym okresie, czyli 

2011-2013, kwota na takie podejmowanie decyzji kwota, wartość projektu pozwalała do 14tys. 

euro. Ustawodawca nasz Polski zwiększył te kwotę teraz nawet do 30tys. euro. Czyli jakby myśl 

ustawodawcy, jest taka, że gminy powinny swobodniej móc decydować, czyli bezpośrednio 

zarządzając gminą, żeby nie przeciągać procedur, ponieważ w dzisiejszych czasach, często, liczy się 

przede wszystkim czas w podejmowaniu decyzji, czasami spóźnienie o dzień, dwa, trzy powoduje 

to, że nie mamy projektu i nie możemy złożyć wniosku o dofinansowanie. Często jest tak, że mamy 

projekt w terminie, na drugi dzień możemy jeszcze złożyć wniosek o dofinansowanie i inwestycja 

uzyskuje dofinansowanie i jest wykonywana. Nadmierne przeciąganie procedury przetargowej 

spowodowałoby prawdopodobne, niewykonanie, nie wiem, jakie liczby, bo nie analizowałem, ale  

kilku projektów inwestycyjnych. Zresztą, to co na końcu w protokóle, z Komisji Rewizyjnej jest 

napisane, wszystkie te projekty pod względem formalnym, finansowym zbadała Regionalna Izba 

Obrachunkowa i w 2013 roku wydała decyzję, że nie ma żadnych zastrzeżeń i wszystko jest zgodne 

z prawem. Naprawdę kosztowało nas to dużo pracy, żeby to przeanalizować te projekty. Nie 

stwierdzono żadnych naruszeń prawa, ani niedociągnięć Urzędu, pracowników Urzędu, czy Wójta. 

Radny Marek Balcerzak: ja tu nie neguje, natomiast jestem przeciwny, że stało się to w gminie  

regułą, bo to nie jest wyjątek, ja rozumiem, że jest wyjątek, u nas jest to reguła, że wpływały tylko 

jedna oferta, że tych zapytań nie było. Nie chcę dzisiaj dyskutować i mówić, że dzwonią, czy nie 

dzwonią, jeżeli oferty nie wpłynęły, jeżeli nie mam potwierdzenia, że zostało wysłane, to tego nie 

było. Ja odpowiem tak, nie musi być procedura przetargowa, można robić wiele innych prostszych 



procedur, które nie skutkują odwołaniem, można również ogłosić na stronie internetowej. Gdzie ja  

śledzę stronę i nie było nigdy w żadnym przypadku takiego ogłoszenia. Nawet nie trzeba tego, żeby 

firmom przesyłać. I też wtedy się firmy zgłoszą same. 

Radny Leszek Woźniak: ja też chciałbym poprzeć Pana Marka, mój syn buduje budynek, ma już 

projekt wszystko. Słuchajcie, jeszcze nigdzie nie ogłosił, samych firm się zgłosiło około 20 już, bez 

żadnego ogłaszania, a tu nie ma. I do projektu, żeby projekty robić i żeby budować, się zgłaszają 

same firmy, nie wiadomo skąd i wiedzą, a tu nie ma firmy, żeby jakiś projekt zrobić, bo jak jednej 

firmie się daje. Nie chce nic mówić, ale jeden Pan to wszystko robił. 

Radny Jerzy Węglewski: ja może tylko jeszcze raz, tutaj dopowiem, to, co było zapisane w 

protokóle i może nie wszyscy Radni słyszeli, że nie było tak, że jest jedna firma wybierana, że Pani 

Eliza dzwoni do jednej firmy i tą wybiera. Tutaj z wyjaśnień referatu rozwoju gospodarczego, było 

powiedziane, że było wiele zapytań do różnych firm projektowych, które na tym naszym terenie 

działają. Zresztą z wyczytanych tutaj inwestycji, nazw firm, które są, są to praktycznie, nie 

liczyłem, ale każdy projekt, jest prawie przez inną firmę robiony. Tutaj Pan Radny Marek Balcerzak 

zarzuca, w moim tutaj rozumieniu, że referat rozwoju gospodarczego, czyli Pani Eliza Starczewska 

po prostu kłamie, że nie wykonuje tych telefonów. Nie wiem, jeżeli tak to mam rozumieć, to proszę 

to potwierdzić, ewentualnie zaprzeczyć. Skoro wyjaśnienia Urzędnika, przy pracodawcy, czy przy 

Wójcie Gminy Gostynin, są takie, że są wykonywane telefony, jest rozeznanie rynku, oferta jest 

porównywana z broszurami sekocenbud, gdzie są ceny z całej Polski porównywane, gdzie jest 

średnia, najniższa, najwyższa, na tej podstawie można coś wywnioskować. A wszyscy Państwo 

słyszeliście również, że tutaj, takie podejmowanie decyzji jest zgodne z prawem i nie widzę 

podstaw do obwiniania Pana Wójt. 

Radny Marek Balcerzak: ja tu nie chcę potwierdzać ani zaprzeczać. Ja nie mówię czy ktoś kłamie, 

czy nie. Do mnie, jako pracownika Urzędu, jak przyjeżdża do mnie kontrola, sytuacja jest jasna, 

albo mam dokument, albo go nie mam. To, że ja powiem, że dzwoniłem do 10 klientów, to się ze 

mnie po prostu wyśmieje kontrola. Tyle tylko powiem.  

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: to jest wszystko zgodne z prawem, ja rozumiem, że jest to dla 

czystości sprawy. 

Radny Marek Balcerzak: ale czy ja powiedziałem kiedykolwiek, że coś jest niezgodne z prawem? 

Nie powiedziałem. Ja pozostawiłem ocenę wszystkim, ja nie powiedziałem w jednym momencie, że 

zostało niezgodnie z prawem zrobione.   

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, 

protokół został przedstawiony, dyskusja myślę, że się wyczerpała na ten moment. Jest propozycja 

Komisji, wyrażona wnioskiem, być może, że Urząd pochyli się nad tym, żeby stworzyć pewien 

schemat działania, w takich sytuacjach, który później może być Radzie lub innym jednostkom 

przedstawiony. Czy powiedzmy, było to na stronie, itd., pozostawiam to jak gdyby w gestii Urzędu. 

Radni protokół przyjęli do wiadomości.  

 

Do punktu 23-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
Komisja wnioskuje, aby w projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2015 obowiązujących na terenie Gminy Gostynin oraz zwolnień w tym 

podatku w § 1 pkt 1 ppkt a) brzmiącym „od gruntów: związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,81zł 

od m2 powierzchni”, stawkę podatku pozostawić na poziomie roku 2014, czyli 0,79zł od 1m2, 

dając brzmienie: „od gruntów: związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez 

względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,79zł od m2 



powierzchni”, 

a także: 

w pkt 2 ppkt a) brzmiącym „od budynków lub ich części mieszkalnych – 0,71zł od 1m2  

powierzchni użytkowej”, stawkę podatku zostawić na poziomie roku 2014, czyli 0,70zł od m2, 

dając brzmienie „od budynków lub ich części mieszkalnych – 0,70zł od 1m2 powierzchni 

użytkowej”, 

oraz 

w pkt 2 ppkt b) brzmiącym: „od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej – 18zł od 1m2 powierzchni użytkowej”, stawkę podatku pozostawić na poziomie roku 

2014, czyli 17,82zł od 1 m2, dając brzmienie: „od budynków lub ich części związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych 

na prowadzenie działalności gospodarczej – 17,82 zł od 1m2 powierzchni użytkowej”. 

Pozostałe punkty projektu uchwały wraz z naniesioną autopoprawką Pana Wójta, pozostawić bez 

zmian. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

Komisja wnioskuje, aby w projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2015 obowiązujących na terenie Gminy Gostynin oraz zwolnień w tym 

podatku w § 1 pkt 1 ppkt a) brzmiącym „od gruntów: związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej, bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,81zł 

od m2 powierzchni”, stawkę podatku pozostawić na poziomie roku 2014, czyli 0,79zł od 1m2, 

dając brzmienie: „od gruntów: związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez 

względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,79zł od m2 

powierzchni”, 

a także: 

w pkt 2 ppkt a) brzmiącym „od budynków lub ich części mieszkalnych – 0,71zł od 1m2  

powierzchni użytkowej”, stawkę podatku zostawić na poziomie roku 2014, czyli 0,70zł od m2, 

dając brzmienie „od budynków lub ich części mieszkalnych – 0,70zł od 1m2 powierzchni 

użytkowej”, 

oraz 

w pkt 2 ppkt b) brzmiącym: „od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej – 18zł od 1m2 powierzchni użytkowej”, stawkę podatku pozostawić na poziomie roku 

2014, czyli 17,82zł od 1 m2, dając brzmienie: „od budynków lub ich części związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych 

na prowadzenie działalności gospodarczej – 17,82 zł od 1m2 powierzchni użytkowej”. 

Pozostałe punkty projektu uchwały wraz z naniesioną autopoprawką Pana Wójta, pozostawić bez 

zmian. 

 

Do punktu 24-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Nie było. 

 

Do punktu 25-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół, z obrad XLVIII Sesji Rady Gminy został przyjęty 14 głosami za. 



 

Do punktu 26-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Zygmunt Kieplin: Panie Wójcie ja chciałem zapytać, czy będzie poprawiona ta blacharka na 

tych sanitariatach w świetlicy wiejskiej? Bo jak przyjdzie zima, to tam jest płyta podwieszona i jest 

wata, jak nawieje śniegu, to się wszystko będzie nadawało do niczego. 

 

Do punktu 27-go. 

Podsumowanie i podziękowanie za pracę w kadencji 2010-2014 od Wójta i Przewodniczącego 

Rady Gminy oraz wręczenie upominków. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, 4 lata upłynęły 

nieubłaganie, bardzo szybko, wszystko wskazuje na to, że jest to nasza ostatnia Rada, ostatnie 

posiedzenie. Być może nie zdarzy się nic wyjątkowego, co by wskazywało, żeby w trybie 

nadzwyczajnym Radę zwołać. Rada swoją kadencję kończy 21 listopada, czyli jest jeszcze kilka 

dni. Jak zawsze bywa na koniec pewnego rozdziału, pewnego okresu dobrze jest coś podsumować, 

coś ocenić, coś wspomnieć.  

Wójt: podziękował za wszystko.  

Wójt: przedstawił prezentacje podsumowującą zadań, które były wykonane w kadencji 2010-2014.  

Wójt: Szanowni Państwo mijają właśnie cztery lata wspólnego budowania naszej gminnej 

wspólnoty samorządowej. Staraliśmy się, by tworzyć ją w klimacie wzajemnego zaufania na linii 

mieszkańcy - samorząd, gdyż wiemy, iż tylko taki model jest pożądany i poprowadzi nas właściwą 

drogą, drogą bez podziałów. Kreowanie samorządności musi odbywać się przy, udziale wszystkich 

zaangażowanych na mocy Konstytucji podmiotów samorządu: Sołtysów, Rad Sołeckich, Rady 

Gminy, Wójta i wszystkich mieszkańców.  Jest mi niezmiernie miło, że razem, wspólną ciężką 

pracą, przez ostanie cztery lata, budowaliśmy taki właśnie samorząd. Włączyliśmy współpracę w 

katalog profesjonalnych działań, zmierzających do zamierzonego efektu. Nikomu nie opłacała się 

kłótnia, unikanie czy agresja, bo wszyscy wiemy, iż ceną za pozytywną integrację jest spokojne 

życie w naszej Gminie. Wiemy, że niepowodzenia, które są naturalną częścią procesu współpracy, 

powodujące niechęć czy wrogość, uniemożliwiają dalsze działanie, a do zaistnienia współdziałania 

potrzeba i wiedzy i doświadczenia, bez którego celu nie osiągniemy. Dzisiaj wiemy, że współpraca 

nam wychodzi, że daje efekty. Z Wami, drodzy Państwo, dobrze znaleźć się w każdej konkretnej 

samorządowej sytuacji i bezpiecznie z Wami rozwiązywać rzeczywiste problemy. Jestem Wam 

niezmiernie wdzięczny za życiowe doświadczenie przekładające się na umiejętność rozwiązywania 

bieżących spraw, opanowania powstałych konfliktów, przy jednoczesnym poszanowaniu granic 

własnych oczekiwań i potrzeb. Życie niesie za sobą wiele niespodzianek, a zaplanowane działanie 

czasami nie przewiduje potrzebnego czasu na refleksję i omówienie tego, co akurat się wydarzyło. 

Dlatego tak ważne jest wspólne działanie w jednym kierunku, we wspólnym celu. Przez całą 

kadencję uczyliśmy się życia w społeczeństwie oraz dążenia do sztuki osiągania kompromisów. 

Szanowni Państwo! To Wy, świetnie rozumiecie, że nie możemy pozwolić sobie na zachwiane 

rozumienie definicji współpracy, gdzie jeden z podmiotów gotowy jest do niesienia pomocy, a drugi 

nie rozumie, że dar ten jest w dzisiejszym świecie konieczny. Naszym grzechem                             

jest samowystarczalność. Wszystkim wydaje się, że sami najlepiej zorganizują świat, a już nazajutrz 

okazuje się, że bez drugiego człowieka przeżycie następnego dnia bywa trudne, albo przeżywanie 

go z pomocą innych ludzi, staje się radością niosącą szczęście. Umiemy razem dawać i brać, by 

uczyć się, pracować, budować, wychowywać i czerpać z tego radość życia. Zauważyliśmy, że nie 

warto zamykać się w swoim otoczeniu, bo każdy dzień bez drugiego człowieka mija bezpowrotnie.  

W każdym człowieku starałem się znaleźć pełnowartościowego partnera do rozmowy i działania. 

Na każdym spotkaniu stwarzałem warunki do otwartego wypowiadania własnych myśli i 

spostrzeżeń.  Wspólnie pamiętaliśmy o właściwej komunikacji werbalnej, by język nie był 

przyczyną konfliktów i wiedzieliśmy, iż dążyć należy do dialogu nawet wtedy, gdy rozmowa jest 

trudna. W tym miejscu chylę czoło przed wszystkimi, których mimo dobrych zamierzeń uraziłem. 

Wartością cechującą dobrą współpracę jest przede wszystkim szacunek dla odrębności drugiego 



człowieka. Wspólne tworzenie to sztuka osiągania kompromisów dla osiągnięcia jednego celu. 

Naszym celem jest nasz szczęśliwy, dostatni dom, nasza Gmina Gostynin, nasza mała Ojczyzna. 

Dziękując za cztery lata wspólnej pracy, przywołuję przykład pszczelej rodziny. Ich mozolna 

codzienna praca daje efekt, którym jest miód, bardzo cenny owoc pracy pszczół. Życzmy sobie 

nawzajem właśnie takich efektów, a ten upominek niech będzie symbolem naszej trudnej, ale 

owocnej współpracy.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski Przewodniczący: Szanowni 

Państwo mija już kolejna kadencja władz Gminy Gostynin. To nasza ostatnia sesja, nieodwołalnie 

ostatnia. Dobiega końca kadencja 2010-2014 Rady Gminy Gostynin i jak zawsze w takiej chwili 

napływają pytania: jakie były te cztery lata, co przyniosły, jakimi efektami możemy się poszczycić? 

Każdy z nas, jak tu siedzimy, ma z pewnością swoje zdanie na ten temat. I na pewno jest już za 

późno na wzajemne przekonywanie się, że można było coś zrobić lepiej, że można było wyznaczyć 

inne kierunki, innymi wartościami się zająć, inaczej spojrzeć na naszą gminę i jej problemy. Zajmie 

się tym już następna Rada. Być może w tym samym składzie. Życzę Państwu tego najserdeczniej. 

Jaka to była kadencja? Myślę, że owocna, że przyniosła rezultaty, że wykorzystaliśmy szanse, jakie 

dała nam polska rzeczywistość, nasza obecność w Unii Europejskiej, że wykorzystaliśmy przede 

wszystkim szanse, jakie dała nam polska samorządność. Dziękuję Państwu Radnym w całości i 

każdemu z osobna. Pozostańmy z przeświadczeniem, że była to dobra kadencja, a każdy z 

członków Rady ma w tym swój udział. Dziękuję za pełną zaangażowania pracę na rzecz lokalnej 

społeczności oraz za godne i rzetelne wypełnianie mandatu Radnego. Dziękuję za trud i 

poświęcenie w działaniach na rzecz rozwoju naszej gminy. Życzę dalszych sukcesów w działalności 

społecznej oraz wszelkiej pomyślności w życiu osobistym i zawodowym, a także sukcesu 

wyborczego i uznania w oczach mieszkańców. Dziękuję również za współpracę Panu Wójtowi, 

Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, kierownikom referatów gminy oraz wszystkim pozostałym 

pracownikom gminy. A także kierownikom jednostek podległych gminie, Dyrektorom szkół, 

Prezesowi ZK. Dziękuję Państwu bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski Przewodniczący i Wójt Gminy 

wręczyli upominki dla Radnych, Kierowników oraz Sołtysów. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski Przewodniczący: Szanowni 

Państwo jest i czas, kiedy gmina dostaje nagrody, jeżeli mamy czas wręczania nagród, to było 

Dwudziestolecie Zgromadzenia Gmin Regionu Płockiego i Gmina Gostynin dostałą statuetkę. 

Wójt: oprócz tego, razem z Panem Przewodniczącym zasadziliśmy pamiątkowy dąb przy lokalizacji 

Orlen Arenie. 

Radny Marek Balcerzak: ja, jeśli jeszcze mogę, dwa słowa powiem, ja dziękuję bardzo, że 

dostaliśmy miód. Są dwa gatunki pszczół. Jedne dzieli to, że pszczoła żyje w społeczności, czyli 

ona odda wszystko, w konsekwencji dostaje życie. Człowiek by do tego inaczej podszedł, bo 

człowiek nauczy się w społeczności, żeby zaspokajać swoje potrzeby, cele. Bardzo dziękuję, ja 

również jestem pszczelarzem, zajmuję się tym już bardzo długo, ale niestety dzisiaj nie mam ze 

sobą miodu. Dziękuję bardzo. 

 

Do punktu 14-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 15.30 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLIX Sesji Rady Gminy i zamknął je. 
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